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Tid: 10. december 2019, kl. 10.15 – 12.15 

Sted: Institut for Statskundskab, bygning 1330, lokale 126 

 

 

Til stede 

Carsten Jensen (CJ), Vibeke Lehmann Nielsen (VLN), Rasmus Brun Pedersen (RBP), Lars 

Thorup Larsen (LTL), Anders Weis Hansen (AWH), Andreas Mustakas (AM), Hanna-Louise 

Schou Nielsen (HLSN) 

 

Fraværende  

Magnus Storm Rasmussen (MSR) 

 

Endvidere deltog 

Ida Ravn Eriksen (referent), Anette Bech-Larsen (punkt 3 og 4), Susanne Vang, Rikke 

Haglund Nielsen, russekretærer Iben V. Kristensen og Jakob A. Brink (punkt 2), Ella Sigrid 

Loft, Peter Stounbjerg, Rune Godske Bachmann, Simone Vestergaard Laursen  

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Evaluering af RUS 2019 

3. Dispensationer og godkendelser 

4. Opdatering af delegationsskrivelse 

5. Meddelelser 

6. Godkendelse af pensum til bacheloruddannelsen 

7. Opdatering er eksamensform Offentlig politik 

8. Projektorienteret forløb 

9. Læsegrupper 

10. Eventuelt 

Referat 
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 2. Evaluering af RUS 2019 

RUS-evalueringsrapporten var fremsendt som bilag til punktet, og RUS-sekretærerne 

Iben og Jakob var inviteret med som gæster til punktet.  

 

RUS-sekretærerne opsummerede rapportens hovedpunkter og fortalte, at der var stor til-

fredshed med RUS-ugen med en samlet score på 4,7 ud af 5. Der har været mange posi-

tive tilbagemeldinger fra både studerende og tutorer. 

 

De nye tiltag i årets RUS-uge, herunder brætspilsaften og parkløb, har fået gode evalue-

ringer og har givet god tilfredshed blandt de studerende. Der er dog fortsat studerende, 

der angiver at føle pres i forhold til deltagelse i sociale aktiviteter og indtagelse af alkohol, 

og RUS-sekretærerne anbefaler, at der forsat arbejdes videre med dette i de kommende 

år.  

 

Det foreløbige regnskab for RUS-forløbet viser et lille underskud på 6.000 kr. Dette er 

dog planlagt, da der samlet set er 124.000 kr. i egenkapital – et beløb der kun bør være ca. 

86.000 kr. Derfor anbefales det også, at der næste år budgetteres med et større under-

skud, evt. via en mindre egenbetaling fra de studerende.  

 

Der har i 2019 været samarbejdet med en ny hovedsponsor, CA A-kasse. Sponsorerne in-

teragerer meget med de studerende, hvilket instituttet skal være opmærksom på i udvæl-

gelsen. 

 

I forbindelse med ansættelse af tutorer anbefaler RUS-sekretærerne, at Statsrådet overve-

jer, hvilken repræsentant de vælger til ansættelsesudvalget. Erfaringen viser, at det er 

bedst, hvis repræsentanten ikke selv har tutorerfaring, for at sikre upartiskhed i ansættel-

sen af nye tutorer. Studienævnet drøftede, hvorledes denne upartiskhed bedst kan sikres, 

herunder om ansøgninger kan anonymiseres, og CJ noterede sig anbefalingen fra RUS-

sekretærerne. 

 

LTL spurgte, om RUS-sekretærerne hører fra de studerende, der har det svært i RUS-

ugen. De fortalte, at disse studerende typisk henvender sig i studievejledningen, hvorfor 

sekretærerne og tutorerne ikke altid ved, hvis nogle studerende føler sig utilpas. De tilfø-

jede i forlængelse heraf, at der i år først har været arrangementer med alkohol på RUS-

ugens tredje dag.  

 

Der var ikke yderligere kommentarer til evalueringen af årets RUS-arrangementer, og CJ 

takkede afslutningsvist RUS-sekretærerne for deres flotte arbejdsindsats. 
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Ad 3. Dispensationer og godkendelser 

Punktet blev behandlet for lukkede døre. 

 

 

Ad 4. Opdatering af delegationsskrivelse 

Aarhus BSS Uddannelsesforum opdaterer årligt den delegationsskrivelse, der belyser stu-

dienævnets kompetence i studentersager. Delegationsskrivelsen samt to sagsfremstillin-

ger var medsendt som bilag til punktet. 

 

Sagsbehandler Anette Bech-Larsen redegjorde for de væsentligste ændringer i delegati-

onsskrivelsen, der blandt omfatter uddelegering af sager vedrørende studieaktivitetskrav 

og maksimal studietid i tilfælde, hvor der ikke er tvivl om dokumentation og tidsperspek-

tiv. Disse standardsager vil fremover blive behandlet af studieadministrationen. 

 

Yderligere indstilles det at ændre på fremgangsmåden for studerendes indskrivning på 

AU Summer University mellem bachelor- og kandidatuddannelsen. For nuværende tilde-

les de studerende en midlertidig indskrivning i sommerperioden, men dette er uhensigts-

mæssigt og strider mod bekendtgørelsens formål med midlertidig indskrivning. I stedet 

vil de studerende skulle søge optagelse på faget direkte ved AU Summer University, der 

kan tildele en plads, hvis den studerende har søgt om optagelse på kandidatuddannelsen 

og i øvrigt opfylder adgangskravene. Denne mulighed vil gælde for studerende med og 

uden retskrav. 

 

Studienævnet tiltrådte ovenstående ændringer til delegationsskrivelsen.  

 

ABL oplyste afslutningsvist, at der i samarbejde med studielederen er blevet ændret i 

praksis for midlertidige indskrivninger på kandidaten. Tidligere skulle studerende som 

udgangspunkt have fulgt det fag, de mangler på bacheloruddannelsen. Der skeles ikke 

længere til dette forhold, og der foretages nu kun en faglig vurdering af, om den stude-

rende har forudsætningerne for at blive indskrevet på kandidaten. I forbindelse med for-

længelsen af retskravet forventes en adfærdsændring, hvor færre studerende bevidst ud-

skyder fag på bacheloruddannelsen for at få en pause, inden de starter på kandidaten. 

 

 

Ad 5. Meddelelser 

CJ orienterede om nedenstående punkter: 

 

5.1 Kandidatseminarer 

I de seneste semestre har det være nødvendigt at overbooke flere kandidatseminarer. I 

forårssemesteret 2020 har der dog være udbudt flere fag, og det har denne gang være mu-

ligt at holde deltagerantallet på 25 på seminarerne.  
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Til efteråret 2020 udfordres instituttet yderligere af, at der også skal udbydes en række 

valgfag på bacheloruddannelsen i statskundskab. Der regnes således med, at der samlet 

set skal udbydes 45-50 seminarer i dette semester.  

 

5.2 Undersøgelse af stress i forbindelse med undervisningsevaluering 

Det er besluttet, at undervisningsevalueringsskemaerne fra foråret 2020 skal tilføjes eks-

tra spørgsmål om de studerendes oplevelse af stress og årsagerne hertil. Dette tiltag skal i 

første omgang køre et år, således at kan indsamles mere data om de studerendes trivsel.  

 

Underviserne bakkede op om tiltaget, og VLN understregede, at det er vigtig også at 

spørge ind til ekstern påvirkning af stress for at sikre et helhedsbillede. 

 

 

Ad 6. Godkendelse af pensum til bacheloruddannelsen 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået fremsendt pensumlister til de bachelorfag, 

der udbydes i forårssemesteret 2020.  

 

Der blev fra studenterside spurgt til angivelsen af sideantal i de fremsendte dokumenter. 

CJ svarede, at ikke alle fag kan angive det præcise sideantal, hvis der er tale om nye bøger, 

der oftest først blive endeligt tilgængelige i sidste øjeblik. Han supplerede, at den overord-

nede funktion med pensumlisterne er, at de studerende skal vide, hvad de forventes at 

have læst forud for eksamen.  

 

Den fælles skabelon for pensumlisterne er forsat under indfasning, og vi er næsten i mål 

med projektet.  

 

Rikke Haglund Nielsen oplyste, at studerende kan opleve problemer med at fremsøge lit-

teratur på biblioteket i øjeblikket på grund af overgangen til nyt system. Biblioteket arbej-

der på en løsning. 

 

Der var ikke yderligere kommentarer, og pensum til forårssemesteret 2020 blev godkendt 

af studienævnet. Pensumlisterne er til gængelige på studieportalen https://stude-

rende.au.dk/studier/fagportaler/statskundskab/undervisning/pensum-til-bachelor-

uddannelserne/ 

 

 

Ad 7. Opdatering af eksamensform Offentlig politik 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået tilsendt den aktuelle beskrivelse af eksa-

men i Offentlig politik. 

 

CJ oplyste, at underviserne i faget ønsker at afskaffe muligheden for at tre studerende kan 

skrive eksamensopgave sammen. Begrundelsen herfor er, at grupper med tre studerende 

oftest klarer sig dårligt til eksamen, da det kan være svært at finde tilstrækkeligt materiale 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/statskundskab/undervisning/pensum-til-bacheloruddannelserne/
https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/statskundskab/undervisning/pensum-til-bacheloruddannelserne/
https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/statskundskab/undervisning/pensum-til-bacheloruddannelserne/
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til at skrive en trepersoners opgave på tre uger. Det skal fremover således kun være muligt 

at skrive alene eller i grupper af to studerende. 

 

Studienævnet vedtog forslaget, og de nye eksamensregler i Offentlig politik vil træde i 

kraft fra efterårssemesteret 2020.  

 

 

Ad 8. Projektorienteret forløb 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået tilsendt en sagsfremstilling fra prodekanen 

med beskrivelse af en ny minimumsramme for kvalitetssikring af projektorienteret forløb.  

 

Studienævnet skal vælge mellem to minimumsmodeller, der omfatter: 

1. Indlevering af en skriftlig opgave om et fagligt spørgsmål i relation til de projekt-

orienterede forløb samt en kortere skriftlig refleksion over læringsudbyttet af for-

løbet, eller 

2. Indlevering af en skriftlig rapport, der forholder sig til og reflekterer over lærings-

mål- og udbytte af det projektorienterede forløb.  

 

Omfanget af afleveringerne vil i begge tilfælde afhænge af antallet af ECTS, og vil for et 

20-ECTS forløb være 10 – 20 sider. Der er således givet mulighed for større variation i 

projektorienteret forløb på tværs af Aarhus BSS, hvilket CJ hilste velkomment.  

 

VLN bemærkede, at det forsat er vigtigt at arbejde videre med at kvalitetssikre forløbene, 

så de passer til arbejdsbyrden på 20 ECTS, ligesom der også bør ses nærmere på individu-

elt politologisk seminar. CJ bekræftede dette, men understregede også, at denne kvalitets-

sikring ikke alene sikres ved at de studerende skriver en større rapport. 

 

Studienævnsmedlemmerne blev enige om, at læringsmålene for de projektorienterede 

forløb på statskundskab og samfundsfag for nuværende er tilfredsstillende, men at der 

skal arbejdes videre med kvalitetssikring af dem på instituttet.  

 

Studienævnet vedtog at arbejde videre med model 2 som beskrevet ovenfor, og de nye 

omfangsbestemmelser for projektorienteret forløb vil blive gældende fra efterårssemeste-

ret 2020. 

 

 

Ad 9. Læsegrupper 

CJ orienterede om seneste nyt i arbejdet med læsegrupper på 1. år. De studerende blev i 

RUS-ugen fordelt i læsegrupper på baggrund af UniHelpr-appen, og der er på instituttet 

tilfredshed med, at studerende ikke længere fordeles på baggrund af en ønskeliste. 

 

I forbindelse med undervisningsevalueringen på 1. semester er de studerende blevet 

spurgt til den faglige og sociale trivsel i læsegrupperne, og over 80 % angiver, at de får et 

fagligt udbytte af læsegruppen. Der findes ikke data fra tidligere år at sammenligne med, 
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hvorfor det ikke er muligt at se den reelle effekt, men studielederen konkluderede dog, at 

grupperne ser ud til at fungere godt. 

 

Det er besluttet, at læsegrupperne skal rotere til januar, hvor de studerende på ny skal ud-

fylde spørgeskemaet i appen. De studerende vil igen blev spurgt til arbejdet i læsegrup-

perne i foråret, og instituttet skal i sommeren 2020 evaluere på forløbet. 

 

LTL spurgte til erfaringerne fra studievejledningen, og CJ svarede, at der i år har været 

færre henvendelser om læsegrupper end før. Ca. 10 % har det dog fortsat ikke godt i deres 

læsergrupper, og det er vigtigt at instituttet fortsat har fokus på denne gruppe af stude-

rende. 

 

 

Ad 10. Eventuelt 

10.1 Angivelse af eksamensomfang 

HLSN oplyste, at der er usikkerhed om, hvorvidt omfang af eksamensopgaver skal angi-

ves i antal ord eller antal anslag. Særligt på enkelte bachelorfag, hvor de studerende seme-

steret gennem har afleveret skriveøvelser i antal ord, er der forvirring. 

 

CJ oplyste, at både studieordning, kursusbeskrivelser og studieportalen er opdateret med 

information om de nye regler, men bekræftede også, at der vil blive sendt en besked ud til 

de studerende via Blackboard, ligesom underviserne også vil modtage en påmindelse. 

 

10.2 Matematikkursus 

Susanne Vang oplyste, at der snarest åbnes op for tilmelding til matematikkurset, der af-

holdes for 2. semesterstuderende i januar. Der er plads til 130 studerende på kurset. 

 

10.3 Møde i januar 

Sidste møde i det siddende studienævn samt konstituerende møde i det nye studienævn 

afholdes den 28. januar med efterfølgende spisning for alle studienævnsmedlemmer.  

 

 

 

Mødet sluttede kl. 11.30 

 

 

 

Carsten Jensen 

Studieleder 

   /Ida Ravn Eriksen 

   Studienævnssupporter 


